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PROTOKÓŁ V/2024  

Z OBRAD IV SESJI  

RADY GMINY SORKWITY 

z dnia 27 września 2024r. 
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Transmisja obrad z i sesji dostępne jest pod dresem: https://sorkwity.esesja.pl/transmisja/52884/ii-
sesja-rady-gminy-sorkwity.htm 
 
Czas trwania obrad: 12:00 – 12:53. 
W sesji udział wzięli: 
- radni Rady Gminy Sorkwity - wg załączonej listy  
- sołtysi z terenu Gminy - wg załączonej listy obecności, 
- zaproszeni goście – wg załączonej listy obecności, 
- Wójt Gminy – Mariola Plichta, 
- Sekretarz Małgorzata Rzekanowska 
- Skarbnik Anna Łuciuk  
 
 
Podjęto uchwały od Nr V/24/2024 do Nr V/31/2024                                                        
 
AD.1. - Otwarcie sesji i sprawdzenie prawomocności obrad 
 
Przewodnicząca Rady Krystyna Morawska dokonała otwarcia V Sesji Rady Gminy Sorkwity, 
powitała Panią Wójt Mariolę Plichta, Sekretarz Małgorzatę Rzekanowską, Skarbnik Annę Łuciuk 
Kierowników jednostek, pracowników urzędu zaproszonych gości i pozostałe osoby biorące udział 
w sesji. W dalszej kolejności Przewodnicząca stwierdziła zachowanie prawomocności obrad przy 
obecności 15 radnych - na ustawowy skład Rady 15 radnych – lista obecności w załączeniu do 
niniejszego protokołu (załączniki nr 1), stwierdziła zachowanie prawomocności obrad. 
 
 
Przewodnicząca przystąpiła do realizacji porządku obrad, jak niżej: 
 

1. Otwarcie sesji i sprawdzenie prawomocności obrad. 
2. Zgłaszanie wniosków o zmianę w porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z IV sesji. 
4. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmiany uchwały nr LVII/399/2023 z dnia 22 grudnia 2023r., w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy  Sorkwity na lata  2024-2032. 

b)  zmiany budżetu Gminy Sorkwity na 2024r., uchwalonego uchwałą nr LVII/400/2023 z 
dnia  22 grudnia  2023r. 

c) zbycia mienia komunalnego. 
d) wyrażenia zgody na zawarcie umowy z operatorem o świadczenie usług w zakresie 

publicznego transportu zbiorowego. 
e) zawarcia porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą Sorkwity a Gminą Mrągowo, 

Gminą Piecki, Gmina Biskupiec, Gmina Dźwierzuty dotyczącego wykonywania zadań z 
zakresu lokalnego publicznego transportu zbiorowego. 

f) ustalenia cen za usługi przewozowe wykonywane gminna komunikacją zbiorową, której 
organizatorem jest Gmina Sorkwity.  

   5.  Interpelacje i wnioski radnych. 
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   6.  Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 

   7.  Informacja Wójta Gminy o pracach Wójta w okresie między sesjami. 

   8.  Sprawy różne. 

   9. Zamknięcie sesji 

 
Ad.2. - Zgłaszanie wniosków o zmianę w porządku obrad. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy zapytała czy są jakieś wnioski o zmianę w porządku obrad sesji.              
 
Wniosek o zmianę porządku obrad złożyła Przewodnicząca Rady Krystyna Morawska - 
dodanie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Lądek-Zdrój oraz udzielenia 
pomocy finansowej dla Gminy Kłodzko. 

 

Przewodnicząca Rady Krystyna Morawska następnie zaproponowała zmianę porządku obrad –      
o punkty: zmiana porządku obrad jako pkt.4g; podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej dla Gminy Lądek-Zdrój a jako pkt.4h: udzielenia pomocy finansowej dla Gminy 
Kłodzko.  Odczytała cały porządek obrad po zmianie  i poddała pod głosownie imienne przyjęcie 
zmiany porządku – „za” przyjęciem 15 gł., „przeciw” 0 gł. ,”wstrz. się” 0 gł. imienny wykaz 
głosowania stanowi załącznik nr 2 

 
Ad. 3- przyjęcie protokołu z IV sesji. 
 
 
Przewodnicząca Rady Krystyna Morawska poinformowała, że protokół jest dostępny w Biurze 
Rady. Ponadto protokoły z sesji znajdują się na stronie BIP Gminy Sorkwity oraz Portalu 
Mieszkańca. Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec powyższego przyjęcie protokołu poddała pod 
głosowanie imienne, w wyniku, którego został przyjęty 15gł.- „za”, 0 gł.- „przeciw”, 0 gł.- 
„wstrzymuję się” 0 gł.- "nie oddany „; imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 2.                                
 
 
Ad.4.- Podjęcie uchwał w sprawie 
 
 
a) zmiany uchwały nr LVII/399/2023 z dnia 22 grudnia 2023r w sprawie uchwalenia WPF  
  Gminy Sorkwity na lata 2024-2032.  
 

Zgodnie ze zmianami w budżecie na dzień 27 września 2024 r., dokonano następujących zmian                
w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Sorkwity. Dochody ogółem zwiększono o 345 876,00 
zł, z czego dochody bieżące zwiększono o 339 371,93 zł, a dochody majątkowe zwiększono                 
o 6 504,07 zł. Wydatki ogółem zwiększono o 345 876,00 zł, z czego wydatki bieżące zwiększono     
o 72 426,00 zł, a wydatki majątkowe zwiększono o 273 450,00 zł. Wynik budżetu jest deficytowy  
i po zmianach wynosi 1 500 000,00 zł. W Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Sorkwity. 
Przychody ogółem w roku budżetowym nie uległy zmianie. Rozchody ogółem w roku budżetowym 
nie uległy zmianie. Zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sorkwity obejmuje również 
zmiany w załączniku nr 2, które szczegółowo opisano poniżej. 
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Do załącznika nr 2 dodano następujące przedsięwzięcia: 
a) Budowa wielofunkcyjnego boiska w Warpunach 
b) Modernizacja SUW Gizewo 
c) Modernizacja SUW Miluki wraz z przebudową sieci wodociągowej 
d) Modernizacja SUW Kozłowo wraz z przebudową sieci wodociągowej 
e) Modernizacja SUW Sorkwity wraz z przebudową sieci wodociągowej i przepompowni 
f) Opracowanie planu ogólnego Gminy Sorkwity – wydatki bieżące 

 

 Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. Z powodu braku głosów w dyskusji  poddała pod 
głosowanie imienne przyjęcie projektu uchwały w ww. sprawie – uchwała została podjęta 
następującą proporcją głosów: 15 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”, 0 gł. „wstrzymuję się”; „nie oddanych”, 
0 gł. imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 2 (uchwała Nr V/24/24). 
 
 
b) zmiany budżetu Gminy Sorkwity na 2024 r., uchwalonego uchwałą nr LVII/400/2023 z dnia          
  22 grudnia2023r. 
 
Budżet Gminy po zmianach wynosi: dochody 57.979.159,69 zł, w tym: dochody bieżące 
34.219.379,25 zł.  Dochody majątkowe 23.759.780,44 zł, wydatki 59.479.159,69 zł w tym  
wydatki bieżące  31.028.247,72 zł i wydatki majątkowe 28.450.911,97 zł.  Deficyt budżetu 
gminy w wysokości 1.500.000,00 zł zostanie pokryty przychodami z wolnych środków jako 
nadwyżki wolnych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, wynikających z rozliczeń 
kredytów i pożyczek z lat ubiegłych w kwocie 1.463.840,10 zł . Wolnych środków jako nadwyżki 
wolnych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu,  wynikających z rozliczenia    
dochodów  i  wydatków  nimi finansowanych  związanych ze szczególnymi zasadami 
wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach w kwocie  36.159,90 zł . 

   
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. Z powodu braku głosów w dyskusji  poddała pod 
głosowanie imienne przyjęcie projektu uchwały w ww. sprawie – uchwała została podjęta 
następującą proporcją głosów: 15 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”, 0 gł. „wstrzymuję się”; „nie oddanych”, 
0 gł. imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 2 (uchwała Nr V/25/24). 
 
c) zbycia mienia komunalnego. 

Przedmiotem niniejszej uchwały jest wyrażenie zgody na zbycie w drodze 
bezprzetargowej  nieruchomości gruntowej o powierzchni 0,0072 ha stanowiącej własność Gminy 
Sorkwity, położonej w obrębie Borowo  opisanej w ewidencji gruntów i budynków jako działka 
204/17. Właściciel działki sąsiedniej oznaczonej nr 14/4 obręb Borowo wystąpił z wnioskiem o 
nabycie działki oznaczonej nr 204/17. Działka gminna częściowo zabudowana jest budynkiem 
letniskowym będącym własnością właściciela działki oznaczonej nr 14/4.  

W związku z powyższym zbycie nieruchomości  gruntowej  oznaczonej nr 204/17 może 
nastąpić w trybie bezprzetargowym  w oparciu o przepisy Kodeksu Cywilnego, którego przepis 
daje możliwość wykupu gruntu właścicielowi budynku, który wzniósł go i dokonał przekroczenia 
bez winy umyślnej granice sąsiedniej nieruchomości. Natomiast właścicielowi gruntu przysługuje 
stosowne wynagrodzenie związane z zajętym terenem.  
 

Przewodnicząca Rady Gminy Krystyna Morawska poprosiła komisje o opinie w sprawie 
uchwały: 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
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Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. Z powodu braku głosów w dyskusji  poddała pod 
głosowanie imienne przyjęcie projektu uchwały w ww. sprawie – uchwała została podjęta 
następującą proporcją głosów: 15 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”, 0 gł. „wstrzymuję się”; „nie oddanych”, 
0 gł. imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 2 (uchwała Nr V/26/24). 
 
d) wyrażenia zgody na zawarcie umowy z operatorem o świadczenie usług w zakresie publicznego   
   transportu zbiorowego. 
 
 
Gmina Sorkwity zamierza złożyć do Wojewody Warmińsko-Mazurskiego wniosek                                
o dofinansowanie przewozów  na jedenastu liniach komunikacyjnych. Aby otrzymać dopłatę ze 
środków Funduszu  rozwoju przewozów autobusowych Gmina Sorkwity  jako organizator 
publicznego transportu zbiorowego, zobowiązana  jest do podpisania umowy oświadczenie usług 
w zakresie publicznego transportu zbiorowego. Zgodnie z ustawą o Funduszu rozwoju przewozów 
autobusowych o charakterze użyteczności publicznej zawarcie przedmiotowej umowy wymaga 
uzyskania zgody organu stanowiącego organizatora – Gminy Sorkwity  

 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Krystyna Morawska poprosiła komisje o opinie w sprawie 
uchwały: 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. Z powodu braku głosów w dyskusji  poddała pod 
głosowanie imienne przyjęcie projektu uchwały w ww. sprawie – uchwała została podjęta 
następującą proporcją głosów: 15 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”, 0 gł. „wstrzymuję się”; „nie oddanych”, 
0 gł. imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 2 (uchwała Nr V/27/24). 
 
 
 
 
e) zawarcia porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą Sorkwity a Gminą Mrągowo, 
Gminą Piecki, Gmina Biskupiec, Gmina Dźwierzuty dotyczącego wykonywania zadań z zakresu 
lokalnego publicznego transportu zbiorowego. 
 
Gmina Sorkwity jako organizator gminnej komunikacji publicznej zobowiązana jest do zawarcia 
porozumienia zawarcia porozumień z gminami sąsiednimi, gdyż linie komunikacyjne będą swym 
zasięgiem obejmowały teren gmin sąsiednich lub gmin rzez które będzie przebiegać linia 
komunikacyjna, której organizatorem jest Gmina Sorkwity.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy Krystyna Morawska poprosiła komisje o opinie w sprawie 
uchwały: 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
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Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. Z powodu braku głosów w dyskusji  poddała pod 
głosowanie imienne przyjęcie projektu uchwały w ww. sprawie – uchwała została podjęta 
następującą proporcją głosów: 15 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”, 0 gł. „wstrzymuję się”; „nie oddanych”, 
0 gł. imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 2 (uchwała Nr V/28/24). 
 

g) ustalenia cen za usługi przewozowe wykonywane gminna komunikacją zbiorową, której 
organizatorem jest Gmina Sorkwity.  

 
Zgodnie z ustawą o publicznym transporcie zbiorowym organizowanie publicznego transportu 
zbiorowego polega w szczególności na ustalaniu opłat za przewóz oraz innych opłat, o których 
mowa w ustawie z dnia 15 listopada 1984 r. - Prawo przewozowe, za usługę świadczoną przez 
operatora w zakresie publicznego transportu zbiorowego. Ponadto ustawa o publicznym transporcie 
zbiorowym określa, że Rada gminy może ustalać ceny za usługi przewozowe w publicznym 
transporcie zbiorowym w zakresie zadania o charakterze użyteczności publicznej w gminnych 
przewozach pasażerskich, a zgodnie z art. 50b ww. ustawy ustalone ceny mają charakter cen 
maksymalnych.  
Zgodnie z ustawą wysokość cen i opłat lub sposób ustalania cen i opłat za usługi komunalne                 
o charakterze użyteczności publicznej leży w kompetencji organów jednostek samorządowych.  
 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Krystyna Morawska poprosiła komisje o opinie w sprawie 
uchwały: 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. Z powodu braku głosów w dyskusji  poddała pod 
głosowanie imienne przyjęcie projektu uchwały w ww. sprawie – uchwała została podjęta 
następującą proporcją głosów: 15 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”, 0 gł. „wstrzymuję się”; „nie oddanych”, 
0 gł. imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 2 (uchwała Nr V/29/24). 
 
g) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Lądek-Zdrój.  

We wrześniu 2024 roku Gmina Lądek -  Zdrój została dotknięta powodzią, która spowodowała 
znaczne straty materialne, infrastrukturalne oraz społeczne. Skala zniszczeń obejmuje zarówno 
majątek publiczny, w tym drogi, mosty, budynki użyteczności publicznej, jak i prywatne mienie 
mieszkańców. W wyniku tego zdarzenia wielu mieszkańców gminy straciło swoje domy, dobytek, a  
także źródło dochodu. nZ uwagi na trudną sytuację, z jaką boryka się Gmina, niezbędne jest 
udzielenie jej wsparcia finansowego, które umożliwi podjęcie działań związanych z naprawa szkód 
oraz wsparciem dla poszkodowanych. W związku z tym proponuje się przekazanie Gminie Lądek - 
Zdrój pomocy finansowej w formie dotacji celowej w wysokości 10.000,00 zł (słownie dziesięć 
tysięcy złotych), która będzie przeznaczona na remont Szkoły Podstawowej nr 1 im. Janusza 
Korczaka w Lądku -Zdroju  położonej przy ul. Kościelnej 31, 57-540 Lądek-Zdrój . Skutki 
powodzi w znaczący sposób wpłynęły na funkcjonowanie szkoły, co uniemożliwia realizację zadań 
edukacyjnych oraz bezpieczne korzystanie z obiektu przez uczniów i pracowników. Obecny stan 
techniczny budynku wymaga natychmiastowych napraw i modernizacji, aby możliwe było 
przywrócenie pełnej funkcjonalności placówki oraz zapewnienie bezpiecznych warunków nauki i 
pracy. 



                                                         

 7 

Uchwala ta wynika z obowiązku solidarności między jednostkami samorządu terytorialnego 
oraz konieczności przeciwdziałania dalszym skutkom katastrofy, które mogą negatywnie wpłynąć 
na funkcjonowanie lokalnej społeczności. Pomoc finansowa pozwoli Gminie na przywrócenie 
podstawowych funkcji społecznych, gospodarczych i administracyjnych. 

 
                                          Przerwa 5 min  
 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. Z powodu braku głosów w dyskusji  poddała pod 
głosowanie imienne przyjęcie projektu uchwały w ww. sprawie – uchwała została podjęta 
następującą proporcją głosów: 14 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”, 0 gł. „wstrzymuję się”; „nie oddanych”, 
1 gł. imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 2 (uchwała Nr V/30/24). 
 
 

h) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Kłodzko.  
 
We wrześniu 2024 roku Gmina Kłodzko została dotknięta powodzią, która spowodowała znaczne 
straty materialne, infrastrukturalne oraz społeczne. Skala zniszczeń obejmuje zarówno majątek 
publiczny, w tym drogi, mosty, budynki użyteczności publicznej, jak i prywatne mienie 
mieszkańców. W wyniku tego zdarzenia wielu mieszkańców gminy straciło swoje domy, dobytek, a  
także źródło dochodu. Z uwagi na trudną sytuację, z jaką boryka się Gmina, niezbędne jest 
udzielenie jej wsparcia finansowego, które umożliwi podjęcie działań związanych z naprawa szkód 
oraz wsparciem dla poszkodowanych. W związku z tym proponuje się przekazanie Gminie Kłodzko 
pomocy finansowej w formie dotacji celowej w wysokości 10.000,00 zł (słownie dziesięć tysięcy 
złotych), która będzie przeznaczona na remont Żłobka Gminnego  w Ołdrzychowicach Kłodzkich 
położonej przy ulicy Osiedlowa 7, 57-360 Ołdrzychowice Kłodzkie. Skutki powodzi w znaczący 
sposób wpłynęły na funkcjonowanie żłobka, co uniemożliwia realizację zadań edukacyjnych oraz 
bezpieczne korzystanie z obiektu przez wychowanków i pracowników. Obecny stan techniczny 
budynku wymaga natychmiastowych napraw i modernizacji, aby możliwe było przywrócenie pełnej 
funkcjonalności placówki oraz zapewnienie bezpiecznych warunków opieki i pracy.Uchwała ta 
wynika z obowiązku solidarności między jednostkami samorządu terytorialnego oraz konieczności 
przeciwdziałania dalszym skutkom katastrofy, które mogą negatywnie wpłynąć na funkcjonowanie 
lokalnej społeczności. Pomoc finansowa pozwoli Gminie na przywrócenie podstawowych funkcji 
społecznych, gospodarczych i administracyjnych. 

 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. Z powodu braku głosów w dyskusji  poddała pod 
głosowanie imienne przyjęcie projektu uchwały w ww. sprawie – uchwała została podjęta 
następującą proporcją głosów: 15 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”, 0 gł. „wstrzymuję się”; „nie oddanych”, 
0 gł. imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 2 (uchwała Nr V/31/24). 
 
 
 
 
Ad.5.-  Interpelacje i wnioski radnych. 

Radna B. Zmitrowicz-Wiszniewska-  złożyła pismo dotyczące; 
- trwałego posadowienia skrzynek pocztowych  
-wycięcia gałęzi przy transformatorze przy budynku nr 11 i 13 
- przycięcie gałęzi i wycinkę starych lip na drodze powiatowej Stary Gieląd-Pustniki 
- uprzątnięcie gałęzi po wiatrach leżących na drodze do plaży.  
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Radny A. Bloch opuścił obrady godz. 1243  

 

Ad.6.-  Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 

Wójt wyjaśniła, że skierowane zostaną stosowne pisma do zarządców dróg i skrzynek  

                                        

Ad.7.-  Informacja Wójta Gminy o pracach Wójta w okresie między sesjami. 

 
Pani Wójt uczestniczyła w: 
17-18.08- Festiwalu Kultury Mazurskiej 
202.08- spotkaniu z Nadleśniczym w sprawie uregulowania granic działek i przejęcia drogi z 
Borowskim Lesie. 
22.08- spotkaniu w sprawie transportu publicznego. 
23.08- imprezie kultura kresowa 
24.08- ślubowaniu nauczycieli, którzy zdali egzaminy 
31.08- zakończeniu lata w Gizewie 
01.09- dożynkach w Gminie Mrągowo 
02.09- rozpoczęciu roku szkolnego w szkołach 
3.09- spotkaniu członków LGD Ryby 
5.09- objazd po terenie budowy drogi z firmą PORR 
7.09- gminnych dożynkach w Sorkwitach 
8.09- dożynki w Gminie Piecki 
10.09-spotkanie z komendantem KPP Mrągowo w sprawie dofinansowania zakupu radiowozu w 
2025r. 
12.09- objazd świetlic wytypowanych do termomodernizacji. 
14.09- dożynkach w Muntowie 
15.09- dożynkach wojewódzkich w Olsztynku 
17.09- spotkanie z z-cą Komendanta PSP  
18.09- objeździe przystanków w gminie 
19.09- spotkaniu z Burmistrzem Biskupca w sprawie podłączenia do wodociągu wsi Jełmuń 
20.09- otwarciu Sali gimnastycznej w Szestnie 
21.09-święcie ziemniaka w Warpunach 
22.09- pikniku parafialnym w Rybnie 
23-26.09-ćwiczeniach CZK w Urzędzie i terenie Gminy.  
 

Ad. 8. - Sprawy różne. 

Nie było.  
 
Ad.9 -  Zamknięcie sesji.  
 
W związku z wyczerpaniem punktów z porządku obrad  
V Sesji Rady Gminy Sorkwity, Przewodnicząca Rady Gminy ogłosiła zamknięcie obrad. 
 
 
 
 
  Protokół sporządziła:                                                              Przewodnicząca Rady Gminy                                                                                                                                           
  Magdalena Krawczyk                                                                  Krystyna Morawska  
 


